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ÅRSMELDING 2023 

NATURVERNFORBUNDET I Grenland 
 

 
 
Naturvernforbundet i Grenland ser tilbake på et svært aktivt år. Mange store saker vi gjengir 
kort i denne årsmeldingen. I året som gikk fikk vi også gledelige nyheter, som blant annet at 
tildekking av det giftige bunnsedimentet i Gunneklevfjorden endelig kom i gang.  
 

Prioriterte saker i 2024 
Årsmøtet vedtok at vi i 2023 skulle ha hovedfokus på følgende saker:  

Skogvern  
Arealinngrep på bekostning av naturmangfold 

            Samferdsel 
            Energispørsmål 

Industriforurensing og opprydding av “gamle synder”  
Bruk/forbruk/Klesbyttedag 

 
 

Organisatorisk 
Årsmøte 
Årsmøtet ble avholdt på Skien bibliotek, den 22.02.2023, kl. 18:00. 
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I forkant av møtet hadde vi invitert Knut Hovland til å fortelle om sine planer for utvikling av et 
senter på Skotfoss for natur- og miljøteknologi. 
Deretter ble det ordinære årsmøtet gjennomført med behandling av blant annet regnskap, 
årsmelding og valg. Årsmøtepapirene og protokoll er tilgjengelig på lokallagets websider. 
 

Styret 
 
Styret har hatt 10 styremøter i 2023,: I tillegg et felles styremøte med NVT og et felles med 
BKA (Besteforeldrenes Klimaaksjon).. 
Styret har bestått av: 
 
 Leder og kasserer: Anne Mjelva - valgt for 1 år 
 
 Styremedlemmer: Torstein Fjeld - valgt for 1 år 

      John Øivind Selmer -- valgt for 1 år 
      Saskia Wanders -valgt for 2 år i 2022 - ikke på valg 
      Sissel Solberg -valgt for 2 år i 2022 - ikke på valg 

            Varamedlemmer:  Espen Ihlen- valgt for 1 år 
      Rolf-Steinar Olssen - valgt for 1 år 

(Her gjorde årsmøtet en feil, da dette medfører at overlap gammelt og nytt styret ikke er 
gjennomført)   
 
 

Medlemmer  
Naturvernforbundet i Grenland hadde pr 31.12.2023  510 medlemmer.  
Dette er en økning på 20 medlemmer sammenlignet med 31.12.2022.  
 

Inkludering og rekruttering 
Naturvernforbundet skal fram mot 2030 jobbe for å bli en bred folkebevegelse for natur og 
klima. I lokallaget har vi arbeidet med inkludering og rekruttering ved å blant annet: 

● Arrangert Åpne møter i form av Klimakafe sammen med BKA i Skien 
● Naturgledeturer i form av f.eks fuglesafari Eidanger Prestegård 
● Oppdatere hjemmesidene våre på WEB og Facebook og sende flere medlemsmail 

enn før 
●  

Samarbeid med andre organisasjoner: 
 

● Samarbeid med BKA om naturglede arrangementer og Klimakafe. Natursti er på 
trappene for nyåret. Klimakafe er på Skien bibliotek en torsdag i måneden. 

● Samarbeid med FNF ( Fellesforum for Natur og Friluftsliv i Telemark) i flere saker; 
strandsone, skogvern, vindkraft m.fl. 
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Temagrupper 
Lokallaget i Grenland har ikke organisert temagrupper, men styrets medlemmer har hatt 
interne arbeidsfordelinger omkring saksområder. 
 

Økonomi 
I 2023 endte vi med et overskudd på kroner 12.749,66.  
Utvikling i lagets egenkapital:  
 31. desember 2022:  65.810,65 kroner 
 31. desember 2023:  78.560,31 kroner,  
 
Laget har gjeld på kr 30.000,- til Naturvernforbundet i Telemark(NVT), fordi vi har vedtatt å 
støtte NVT med advokatutgifter for Bunestoppen, men ikke betalt pr 31.12.2023 
 

 
Miljøpolitisk arbeid 
 
2023 var kommunevalg-år.  
I den forbindelse laget vi en liste med 10 spørsmål om samferdsel og arealpolitikk. Vi sendte 
spørsmålene mest ett og ett til alle partilage i Bamble, Skien og Porsgrunn, samt 
offentliggjorde dem  på facebook. Svarene samlet vi og offentliggjorde på facebook og på 
websidene våre, samt snakket om de på pressekonferansen vi hadde rett før valget. 
 
Naturvernforbundet i Grenland har ellers jobbet med følgende prioriterte saker i 2023.  
 

● Generelt forsøk på politisk påvirkning: Brev til alle partiene i alle kommunene før 
valget, med spørsmål om bevaring av klima og miljø, som de ble bedt om å svare på. 

 
● Bybane: Sendte en redegjørelse om bybane til alle de politiske partiene i Grenland 

og arrangerte en pressekonferanse like før valget om saka. Vi har også hatt saka 
oppe i møter med ordførere Skien og Porsgrunn, og Bypakke Administrasjonen. 

 

● Skogvern: Vi har jobbet med vern av gammelskog. Her ble rapporten “Forslag 
om opprettelse av Blåfjell Nasjonalpark” laget av NOA(Naturvernforbundet i 
Oslo og Akershus) etter initiativ fra Espen Ihlen. Bare gjennom frivillig 
skogvern kan vi oppnå dette. Vi har derfor vært i kontakt med Løvenskiold-
Fossum og Fritzøe skoger. Begge har fått rapporten og vi avventer 
tilbakemelding.  

 

● Arealsaker 
○ Planer om utbygging Hydrostranda. Har sendt høringsinnspill 14.02.23 til 

Bamble, mot hyttebygging i nye områder 
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● Oppfølging av Bunestoppen. Mest overtatt av den lokale arbeidsgruppa, men 
NVG og NVT bidrar noe. Tilførselsvei ble bygget som en krage i ytre del av 
reguleringsområdet. Det er gjort mange utspill og innspill i 2023 for å stoppe 
utbygging av Bunestoppen, eller i det minste minske den.  Det ble sendt en 
klage på norske myndigheters behandling av klagene våre på 
utbyggingsplanene, i  forhold til naturmangfold, til ESA, en EU domstol. 
Resten av Bunestoppen og området sørover kan bli vernet, etter søknad fra 
Bamble selv. 

 
● Google tomta - endring av reguleringsplan /og plan utbygging av vei- uttalelser 

april og i mai 
 

● Reguleringsplan Limitjenn (Nordre Limi)-høringsuttalelse mot boligbygging i 
våtmarksområdet. Mai 

 
● Frier Vest - Statsforvalter har kommet med noen innsigelser mot planlagt 

utbygging, som NVG har applaudert, møte med utbygger, Bamble kommune 
og Miljødirektoratet, hvor vi gikk imot utbyggingen 

 
● Lønnebakke(Grenlandsporten)- enda et næringsområde som har tatt grådig 

for seg i et naturområde som var ubebygd 
 

● Langrønningen - Vi har vært på befaringer og vært kritiske til flere sider ved 
utbyggingen, selv om den er topp moderne i forhold til pålagte regler for 
behandling av overvann m.m. Vi er bekymret for at avrenning til 
Osmundsvann har gått ut over økosystemet der. Og inngrepet som er gjort i 
naturen er formidabelt!. Uttalelser og brevveksling Bamble kommune 
 

 
● Samferdsel generelt uttalelse reguleringsplan for ny E18 Gjerstad -Bamble. 

Uttalelse NTP mai 23, Torstein 
 

● Bypakke Grenland og rv36 leserbrev mot å planlegge 4-felt motorvei gjennom 
Porsgrunn og Skjelsvikdalen. Møte i Ælvespeilet i mars om saka i regi 
litteraturgarasjen. 
 

● Bybane Grenland. I forbindelse med lokalvalget 2023 ble dette til en av 
hovedsakene vi ba partiene om svar på. Vi hadde pressekonferanse om saka, rett før 
valget. Vi har hatt møter med ordførerne i Porsgrunn og Skien etter valget, og med 
Administrasjonen i bypakke Grenland. 

 
● Plastpellets i Frierfjorden Det har ikke skjedd så mye i 2023, men nå er det nye folk 

både i Ineos og Bamble kommune. Vi fortsetter med å trykke på for å få renset opp 
mest mulig av pellets som har gått i vannet, hovedsakelig fra Ineos Bamble. Ineos bør 
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ta det økonomiske hovedansvaret for opprydningen av forurensingen. Satser på å få 
gjennomslag vår 2024 

 
● Gummigranulat fra fotballbaner Oppfølging med brev til departement, kommuner 

og statsforvalter for å få frem en offentlig finansiering av både å bytte ut 
gummigranulat, men like viktig, hindre flukt av granulatet ut i naturen. Vi har vært i 
møte på Eidanger fotballbane, ved åpningen av deres nye bane - hvor også kretsen 
og andre klubber var med. Vi har vært i møte med PORS fotball om deres planer for 
nytt anlegg og ønsket om å bli miljøfyrtårn. Jobbet med oppslag i aviser. Og har hatt 
det oppe på møter med ordførere Skien og Porsgrunn. 
  

● Bygging i strandsonen Her har vi jobbet med forslag til Naturvernforbundets 
landsmøte 2024 for å få til mer aktivt arbeid mot bygging i strandsonen. Vi har også 
sendt ut brev med dokumentasjon av status, til alle fylkeslag rundt Oslofjorden, for om 
mulig å få disse med på forbedringer av arbeidsprogrammet. Vi har invitert til webinar 
før landsmøtet (som vi nå vet blir i november 2024). 
 

● Ren Oslofjord: Her har vi deltatt i flere webinar og møter i ulike 
nettverk/sammenhenger for å bidra til sterkere krav om rensing. Vårt fjordområde er 
særlig utsatt, Frierfjorden er på rød miljøstatus fortsatt.  

 
● Vindkraft: Skaga havvindpark, Gamma (Espoo) havvindpark og Lanner vindkraftverk 

har vi uttalt oss mot 
 

● Uttalelser forøvrig: 
○ Vianode - Utslippstillatelsen burde skjerpes, støykrav for dårlig 
○ Uttalelse om sjøbunnsdeponi Herreflaket, juli 23- imot lagring forurenset mass 

 
 
 

Arrangementer 
Lokallaget har arrangert 

● Humlesyssel i vårhagen 2.mai, samarbeid med Prestegårdshagene 
● Klesbyttedag 22.april sammen med Grenland Husflidslag(startet planlegging 

16.mars) 
● Fuglesafari ved Prestegårdshagene i samarbeid med dem.31.mai, Birdlife Grenland 

stod for ekspertisen 
● Pressekonferanse rett før valgdagen om bybane mm29.august. Oppslag i Varden 

etterpå. 
 

 

Lokallaget har deltatt på følgende arrangementer 
● Naturvernforbundets nettverksmøte om motorveiutbygging  
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● "Lokalpolitikernes ansvar for bærekraftig arealbruk i det grønne skiftet"- temamøte i 
Bø, Naturvernforbundet Midt-Telemark. I april 

● Fensdagene i april 
● Folkemøte om fornybar kraft i Ibsenhuset 9.mai arrangert av Skien kommune. Vi var 

en av innlederne 
● Webinaret “Hyttebygging og arealpress” 2.mai. ved Naturvernforbundet 
● Folkemøte om Vindkraft. Var det i Ælvespeilet? Februar, men når? 
● Folkemeninga om Bypakka, riksvei 36 og gangbru over elva. 28.februar. Debattmøte 

om Rv 36 og bypakka i regi av MDG, på Sitt ned i Skien. Deltok vi? 
● 12.april, Bærekraftig arealbruk i det grønne skiftet, på USN i Bø, arr. av BKA 

+Naturvernforbundet i Midt-Telemark (Sissel og Rolf) 
● Torstein innlegg på Klimakafe i mai; bypakke og byutvikling 
● 9.mai Ibsenhuset, folkemøte om fornybar kraft. Anne satt i panelet. 
● 19.april, Sissel holdt innledning til og bidro i tverrfaglig prosjektarbeid om plast på 

Menstad ungdomsskole, 8.trinn 
● Webinarer o hyttebygging og arealnedbygging i mai, Rolf-Steinar deltok 
● 13.juni .NVG deltok på møte med BKA Grenland på Århus gård. 
● 15.august. Noen (hvem?) deltok på møte om vindkraft (Ælvespeilet?) 
● 2.september. Stand for NVG på Åpen gård i Prestegårdshagene på Eidanger. 
● Deltatt på møte arrangert av Miljødirektoratet, med Frier-vest og Bamble kommune 

om Frier Tråk. Som en av innlederne. Anne 
● Møte om fornybar energi i Drangedal 4.september. Sissel og Saskia 
● 8.september, deltok på åpning av renseanlegg Inovyn, PVC fabrikken på Herøya. 

Anne, Sissel og Saskia 
● Anne i møte med Miljødirektoratet, Bamble kommune og Frier-Vest AS om Frier Tråk, 

og miljødirektoratets innsigelse for deler av arealet. 
● 9.nov. Anne innledet på Klimakafe med BKA om Datasentre 
● 9.nov. Sissel og Rolf deltok på møte med MDG i Grenland om plast og 

gummigranulat 
● Energimøte i Bø 27.november.  

 

Aktivitet i media 
Naturvernforbundet i Grenland har vært synlige i media i året som har gått, og har blant 
annet hatt følgende medieoppslag/leserbrev på trykk: 

● Uttalelse vedr. Bypakka om samferdsel og bybane, sammen med BKA . April 
● Rv36 Skjelsvik - Skyggestein, PD 7.februar, Naturvernforbundet i Telemark og 

Grenland, BKA og Bybanegruppa 
● Torstein med tilsvar til representant fra Bypartiet - om motorvei og hastigheter, 31.mai 
● NRK serien “Oppsynsmannen” - kommunisert saker i Grenland til teamet, og deltatt i 

en episode. (sendt januar 2024) 
● NRK dokumentararbeidet “Norge i Rødt Hvitt og Grått”. Kommunisert saker i 

Grenland til teamet, og blitt intervjuet (Sluppet (januar 2024) 
● Flere innlegg om bybane og samferdsel  
● Båtvrak i elva, til avisa, Rolf 
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● Uttalelse om Skaga havvindpark  
● Leserbrev om vindturbiner Lanner 
● Sammen med BKA leserbrev om forurensing og peling ved Skien-Bryggevannet 
● Leserbrev 10.10 om Google og energi sammen med NVT 

 
  
  


